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 PROTOKÓŁ  Nr XXX/13 
z sesji Rady Miejskiej w Iłowej 
z dnia  29 października  2013 r. 

 
odbytej w Gminnym Centrum Kultury  i Sportu w Iłowej, przy  ul. Żagańskiej 15 

   
Pan Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad (na 15 
radnych w sesji uczestniczyło 14 radnych) i otworzył obrady XXX sesji Rady Miejskiej w Iłowej. 
 
1) Brzezicki Józef 
2) Burnat Krystyna 
3)   Czarnota Zdzisław 
4) Goc Robert 
5) Janczyk Paweł 
6) Kimla Renata 
7) Konopa Halina 
8) Laskowski Mieczysław 
9) Przynoga Franciszek 
10) Rodak Jerzy 
11) Smaga Anatol 
12) Stanisławski Mikołaj 
13) Wdowiak Mirosław 
14) Żołnowska Maria  
 
Nieobecny: 
Sawicki Marek 
 
W związku z obecnością wymaganej liczby osób (radnych), obrady sesji są prawomocne. 
 
 

 Ponadto w sesji uczestniczyły osoby zaproszone: 
1) Adam Gliniak - Burmistrz 
2) Roman Andzel – Sekretarz Gminy 
3) Agata Matusiak-Wojnicz – Radca Prawny Urzędu  Miejskiego 
4) Małgorzata Kondraciuk – Kierownik Referatu Organizacyjnego 
5) Janusz Kaniecki – Podinspektor w Referacie Gospodarki Komunalnej 
6) Alicja Balik – Podinspektor w Referacie Gospodarki Komunalnej 
7) Jacek Szary – Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej 
8) Piotr Kowalski – Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Iłowej 
9) Ewa Sowa – Pełnomocnik Burmistrza ds. Przeciwdziałania Uzależnieniom 
10) Iwona Kaniewska – Dyrektor Przedszkola Miejskiego w Iłowej 

 
Pan Przewodniczący Rady Miejskiej przedstawił następujący  porządek obrad: 
 
I. Sprawy regulaminowe 

1. Otwarcie sesji i powitanie. 
2. Stwierdzenie quorum.  
3. Przedstawienie porządku obrad. 
4. Zgłoszenie (odczytanie) uwag i poprawek do porządku obrad (w przypadku zmiany w 

porządku obrad zatwierdza się zmieniony porządek obrad). 
 

                    Prowadzi Przewodniczący Rady Miejskiej  
II. Obrady 

1. Przedstawienie sprawozdania z działań w okresie między sesjami przez: 
- Burmistrza Iłowej,  
- Przewodniczących komisji stałych i doraźnej Rady Miejskiej w Iłowej. 
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2. Informacja Burmistrza o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2012/2013. 

3. Przedstawienie analizy oświadczeń majątkowych za 2012 r.  

4. Interpelacje, wolne wnioski i zapytania radnych.  

5. Przyjęcie uchwały w sprawie: 

1) przyjęcia programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych dla gminy Iłowa 
na 2014 rok – referuje Pełnomocnik Burmistrza ds. Przeciwdziałania Uzależnieniom (Druk 
Nr 124) 

2) przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii dla gminy Iłowa na 2014 rok – 
referuje Pełnomocnik Burmistrza ds. Przeciwdziałania Uzależnieniom (Druk Nr 124) 

3) uznania wezwania do usunięcia naruszenia prawa za nieuzasadnione (Druk Nr 125) 
4) ustalenia regulaminu korzystania z Parku Dworskiego w Iłowej – referuje A. Balik, 

Podinspektor w Referacie Gospodarki Komunalnej (Druk Nr 126) 
5) ustalenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego – referuje Sekretarz 

Gminy (Druk Nr 123) 
6) określenia górnych stawek opłat za usługi usuwania odpadów z nieruchomości – referuje 

Sekretarz Gminy (Druk Nr 127) 
7) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych – referuje Sekretarz 

Gminy (Druk Nr 123) 
8) o zmianie uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których 

właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Iłowa oraz warunków korzystania z 
przystanków komunikacyjnych – referuje J. Kaniecki, Podinspektor w Referacie Gospodarki 
Komunalnej (Druk Nr 127) 

9) zmieniająca uchwałę w sprawie zaciągnięcia długoterminowej pożyczki z budżetu państwa 
na wyprzedzające finansowanie operacji pn.”Uporządkowanie gospodarki wodnej w Gminie 
Iłowa poprzez budowę wodociągu w sołectwie Czerna” – referuje Sekretarz Gminy (Druk 
Nr 123) 

10) o zmianie uchwały w sprawie zarządzenia poboru podatków w drodze inkasa, wyznaczenia 
inkasentów i wysokości wynagrodzenia na inkaso – referuje Sekretarz Gminy (Druk Nr 
127) 

6. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Miejskiej. 
7. Odpowiedzi na interpelacje radnych. 

8. Zakończenie XXX sesji Rady Miejskiej w Iłowej. 

Porządek obrad został przyjęty bez uwag. 

PRZEBIEG OBRAD 
Ad. II pkt 1 
Pan Adam Gliniak–  Burmistrz Iłowej przedstawił sprawozdanie z podjętych działań między 
sesjami tj. od dnia 26.09.2013  r. do dnia 29.10.2013 r. : 

 w dniu   30.09.2013  został złożony , w ramach  NARODOWEGO PROGRAMU 
PRZEBUDOWY DRÓG LOKALNYCH - ETAP II  BEZPIECZEŃSTWO – 
DOSTĘPNOŚĆ – ROZWÓJ  wniosek o dofinansowanie  naszego projektu pn.: 
„Kompleksowy program poprawy bezpieczeństwa na drogach gminnych przez przebudowę 
nawierzchni i montaż urządzeń poprawiających bezpieczeństwo”  –   etap  II w 
miejscowościach :  Czyżówek, Szczepanów, Jankowa Żagańska, Konin Żagański,   Borowe, 
Czerna , Iłowa. 
Całkowita wartość projektu  -   2 553 662,00 zł                                                      
w tym wnioskowana dotacja  – 1 276 831,00 zł 

 wydałem  9  decyzji  o ustalenie warunków zabudowy, 

 wydałem 1 decyzję o odmowie wszczęcia postępowania o ustalenie warunków zabudowy, 

 wydałem 1 decyzję odmawiającą wszczęcia postępowania ustalenia lokalizacji celu 
publicznego, 

 23 października br. ogłosiłem przetarg na zadanie pod nazwą   „Wykonanie remontu  dachu 
budynku przy ul. Kolejowej 7 w Iłowej”. Wartość zadania wg kosztorysu inwestorskiego 
wynosi 148.823,42 zł brutto. Otwarcie ofert nastąpi 8 listopada br., 
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  w dniu 29 października na wyposażenie OSP Konin Żagański w miejsce  samochodu Star 
244 L wszedł samochód DAF zakupiony w   jednostce OSP Radzewice za sumę 18.000,00 
zł. Wkład własny Gminy Iłowa 10.000,00 zł oraz dofinansowanie Nadleśnictwa Żagań 
10.000,00 zł, 

 wydano 3 decyzje zezwalające na usunięcie drzew, 

 wydano 9 zaświadczeń o przeznaczeniu działki w miejscowym planie zagospodarowania 
przestrzennego lub studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 
gminy i miasta Iłowa, 

 wydano 5 decyzji umarzających naliczoną opłatę za usunięcie drzew odroczoną na okres 3 
lat w zamian za nasadzenia innych drzew, 

 wydano 1 decyzję o pobraniu naliczonej opłaty za usunięcie drzew odroczonej na 3 lata od 
wydania decyzji, 

 odmówiono wszczęcia postępowania w sprawie wydania zezwolenia na usunięcie drzewa, 

 umorzono postępowanie w sprawie wydania decyzji zezwalającej na usunięcie drzew, 

 wydano 2 zaświadczenie o prowadzeniu przez rodziców gospodarstwa rolnego, 

 przekazano 2 wnioski o odszkodowanie za szkody  wyrządzone przez dziki do Zarządu 
Województwa Lubuskiego w Zielonej Górze,  

 w dniu 30 września 2013 r. podjąłem zarządzenie w sprawie wyznaczenia do sprzedaży 
udziałów w gruncie ozn. działką nr 7/42 w m. Czyżówek wraz z nieodpłatnym 
przeniesieniem prawa własności garaży- boksy nr 8,11,12,13 i 14, 

 w dniu 21 października podjąłem zarządzenia w sprawie wyznaczenia do sprzedaży 
nieruchomości ozn. działkami: nr 205/1 w Koninie Żagańskim na rzecz ENEA Operator” 
Sp. z o.o., 626/8,626/10 i 626/12 w Iłowej przy ul. Piaskowej na rzecz dzierżawcy gruntu 
pod garażem nr 60 oraz 654 w Iłowej przy ul. Okrzei z przeznaczeniem pod budowę 
nowego komisariatu Policji w Iłowej, 

 wystąpiłem do Starostwa Powiatowego w Żaganiu o sprostowanie w ewidencji gruntów 
zapisów położenia działki nr 486 w obrębie m. Iłowa w miejsce dotychczasowego zapisu 
odnoszącego się do położenia „Iłowa, Nadrzeczna” wprowadzenie zapisu „Iłowa, 
Ogrodowa, 

 Lubuski Urząd Wojewódzki wydając decyzję komunalizacyjną stwierdził nabycie przez 
Gminę Iłowa nieruchomości położonej w obrębie Kowalice ozn. działką nr 5/1,  

 wydałem decyzje zatwierdzające podział geodezyjny działek nr 869/1 oraz 404 położnych w 
Iłowej na wniosek właścicieli tych działek zgodnie z wydanymi decyzjami o warunkach 
zabudowy, 

 negatywnie zaopiniowałem wniosek o wydzierżawienie gruntu pod budowę garażu przy ul. 
Surzyna, 

 podpisując aneksy przedłużyłem czas trwania umów dzierżawy dot. części działki nr 
694/10, części działki przy ul. Borowskiej pod boksem garażowym nr 55 i przy ul. 
Piaskowej pod boksem nr 30, działki nr 162 w Iłowej oraz gruntu pod budowę wlotu dla 
potrzeb elektrowni wodnej przy zalewie w Klikowie, 

 podejmując zarządzenie wyznaczyłem do dzierżawy na cele rolne część działki 568 w 
Iłowej, 

 negatywnie zaopiniowałem 2 (dwa) wnioski o wydzierżawienie oraz 1 (jeden) o użyczenie 
gruntu pod kontenery na odzież używaną,   

 w dniu 24 października wpłynął wniosek Zarządu Powiatu w Żaganiu w sprawie 
nieodpłatnego przekazania nieruchomości położonych w Iłowej oznaczonych działkami nr 
156, 237, 276/16 i 235/2, stanowiącymi własność Gminy Iłowa z przeznaczeniem na 
poszerzenie pasa drogowego drogi powiatowej nr 2705F, ul. Poniatowskiego w Iłowej , w 
związku z realizacją zadania inwestycyjnego pn. „Przebudowa mostu drogowego nad rzeką 
Czerna w ciągu ul. Poniatowskiego w miejscowości Iłowa wraz z dojazdami”. W związku z 
powyższym przygotowałem projekt uchwały w tej sprawie, 

 na wniosek inwestora zezwoliłem na prowadzenie od dnia 28 października br. do 31 
października br. włącznie prac w granicach działki nr 4/6 w obrębie Kowalice gm. Iłowa 
(zalew w Klikowie) związanych z wbiciem grodzic na wlocie do budowanej elektrowni, 
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 w ramach podpisanych umów zlecono remont dróg gruntowych stanowiących własność 
Gminy Iłowa, 

 w ramach umowy z ZGKiM polecono przeprowadzenie prac związanych z naprawami 
cząstkowymi jezdni asfaltowych na drogach stanowiących własność Gminy Iłowa, 

 zaopiniowałem pozytywnie projekt tymczasowej organizacji ruchu na czas budowy 
przyłącza gazowego do budynku mieszkalnego – działka nr 1182/1 - w Iłowej przy ul. 
Traugutta w pasie drogi stanowiącej własność Gminy Iłowa – droga gminna nr 101122F - 
działka nr ewid. 1183, 

 negatywnie zaopiniowałem wniosek o likwidację słupów znajdujących się pomiędzy 
budynkami nr 12 i 45 przy ul. Nadrzecznej, 

 na wnioski: mieszkańców ul. Traugutta, mieszkańców m. Klików oraz „FERYSTER” Sp.J. 
udzieliłem odpowiedzi na pytania związane z modernizacją drogi wojewódzkiej nr 296 i tak 
w kwestii oświetlenia oraz budowy nowych punktów oświetleniowych w ciągu ul. Traugutta 
poinformowałem mieszkańców , iż podjąłem rozmowy z firmą ENEOS sp. z o.o. (należącą 
do Grupy Kapitałowej ENEA), która podejmie się przebudowy (przeniesienia na drugą 
stronę jezdni) oświetlenia na odcinku od ul. Młyńskiej do budynków wielorodzinnych oraz 
wykona projekt budowy nowego oświetlenia na odcinkach gdzie jest go brak - w kierunku 
do m. Klików (do granicy miasta). Mając na względzie zapewnienia Zarządu Dróg 
Wojewódzkich w Zielonej Górze zawarte w piśmie z dnia 2 września br. poinformowałem 
również o dopuszczeniu  ruchu rowerowego po chodnikach wykonanych w ramach obecnie 
prowadzonej inwestycji oraz że analogicznie ruch taki może zostać dopuszczony również na 
chodnikach, które zostaną zrealizowane w ramach następnego etapu modernizacji DW 296. 
W odpowiedzi do mieszkańców m. Klików poinformowałem o kwestii budowy ścieżki 
rowerowej pomiędzy m. Klików, a m. Iłowa . Zgodnie z pismem ZDW w Zielonej Górze 
nie ma obecnie możliwości ujęcia tego zadania do realizacji z uwagi na brak 
wystarczających środków finansowych na remonty i naprawy dróg na terenie województwa 
lubuskiego. Jednakże ZDW będzie czynił starania o ujęcie powyższego  zadania w planach 
na najbliższe lata , a jego realizacja uzależniona będzie od wielkości środków finansowych 
jakimi będą dysponować w kolejnych latach budżetowych, 

 uzgodniłem lokalizacje: przyłącza wodociągowego w pasie drogowym w m. Jankowa 
Żagańska (Janów) w granicach działki drogi nr ewid. 122, kanalizacji sanitarnej 
podciśnieniowej w pasie drogowym w m. Iłowa ul. Jaśminowa w granicach działki drogi nr 
ewid. 552 i 620/3, 

 zezwoliłem na prowadzenie robót w pasie drogowym dróg nie zaliczonych do kategorii dróg 
gminnych stanowiących własność Gminy Iłowa w m. Klików - działka drogi nr 150/1 oraz 
Kowalice (bliższe położenie m. Klików) – działka drogi nr 5/1 w celu ułożenia podziemnej 
linii kablowej łączącej istniejącą linię energetyczną niskiego napięcia z projektowaną Małą 
Elektrownią Wodną przy „zalewie w Klikowie”,  

 pismem z dnia 4 października wystąpiłem do Zarządu Dróg Wojewódzkich w Zielonej 
Górze o podjęcie pilnych działań w celu wyeliminowania zalewania odcinka ul. Żagańskiej 
w Iłowej przy budynku sklepu „EKO” w ciągu drogi wojewódzkiej nr 296, 

 wpisano 3 przedsiębiorców, 

 zmiana wpisów 9 przedsiębiorców, 

 zawieszenie działalności 4 przedsiębiorców, 

 wznowienie działalności gospodarczej 3 przedsiębiorców, 

 wykreślenie wpisu do działalności gospodarczej 5 przedsiębiorców, 

 wydano 2 zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych, 

 wydano 1 decyzje o wygaśnięciu zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych z powodu 
likwidacji punktu sprzedaży,  

 zmieniono numer porządkowy budynkowi mieszkalnemu, 

 udzielono informacji publicznej dot. rejestru  wydanych zezwoleń na sprzedaż napojów 
alkoholowych przeznaczonych do spożycia w miejscu i poza miejscem sprzedaży.  
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Przewodniczący Komisji Stałych Rady Miejskiej w Iłowej złożyli sprawozdania z pracy 
Komisji za okres międzysesyjny.  

 
Ad. II pkt 2 
Informacja Burmistrza o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2012/2013. 

Pan Adam Gliniak – Burmistrz – szanowni państwo informację o stanie realizacji zadań 
oświatowych mieliście dostarczoną, ja w skrócie dzisiaj informację omówię, żeby nie odczytywać 
wszystkiego, tylko najważniejsze rzeczy. 
 
Gimnazjum im. Jana Pawła II w Iłowej 

W roku szkolnym 2012/2013 zrealizowano ewaluację wewnętrzną,  której   przedmiotem był 
Program Wychowawczy Szkoły. 

1. W obszarze efekty kształcenia zrealizowano badania edukacyjne uczniów: 
a. zostały opracowane raporty przez nauczycieli: W klasach pierwszych „na wejściu” z j. 
polskiego,  matematyki oraz  j. angielski i j. niemiecki”, 
b. przeprowadzono egzaminy próbne w klasach trzecich,   
c. przeprowadzono szkolne przedmiotowe konkursy, z których niektórzy uczniowie 
zakwalifikowali się do rejonu. Po etapie rejonowym  do etapu wojewódzkiego  
zakwalifikowały się 2 uczennice z j. polskiego, 1 uczeń z biologii i 1 uczennica z historii. 

 
2. Analiza wyników z egzaminów przedmiotowych w klasach trzecich. 

a/ uczniowie gimnazjum osiągnęli wyższe wyniki z: historii i WOS,  
b/ niższe wyniki osiągnęli z matematyki  i języka niemieckiego, 
c/ niższe wyniki osiągnęli także z j. obcych na poziomie rozszerzonym.    
Czterech uczniów rozwiązywało arkusz przeznaczony dla uczniów z upośledzeniem lekkim. 
Wnioski z analizy wyników z egzaminów  zostały opracowane przez Zespoły przedmiotowe, 
analizie poddano wszystkie przedmioty, sporządzono raporty i opracowano plany naprawcze z 
matematyki i  języka niemieckiego. 
W czerwcu 2013r. przeprowadzono badania wyników w klasach pierwszych i drugich. 
Uczniowie klas pierwszych pisali testy opracowane przez zespoły przedmiotowe z  j. polskiego, 
matematyki i j. obcych.  
W klasach drugich sprawdzono umiejętności z: historii, j. polskiego, przedmiotów przyrodniczych i 
matematyki. 
Z wyników badań opracowano raporty przez poszczególnych nauczycieli, a sformułowane wnioski 
posłużyły do wprowadzenia zmian w programach nauczania. 

Szkoła Podstawowa im. Lotników Alianckich w Iłowej 

W szkole  przeprowadzane były diagnozy umiejętności uczniów. 
Diagnoza wstępna uczniów klas pierwszych: 

Diagnozie poddano 46 uczniów. 87 %uczniów klas pierwszych wykazało pełną gotowość 
szkolną. 13% jest mało lub wcale nieprzystosowanych do pobierania nauki w szkole.  
18 uczniów objęto zajęciami wyrównawczymi, a 5 skierowano na badania do poradni.   

Przeprowadzono 4 próbne sprawdziany kl. VI. 
Przeprowadzono Badanie Umiejętności Trzecioklasistów w 2013 roku. 
W klasach IV przeprowadzono diagnozę umiejętności uczniów z języka polskiego, również z 
matematyki. 
W klasach V przeprowadzono diagnozę umiejętności polonistycznych i matematycznych. 
Wyniki sprawdzianu klas szóstych : 
Średnia liczba pkt. w  szkole - 26,69 . Maksymalna ilość pkt 40, średnia kraju – 24,03, średnia 
okręgu 23,37, średnia woj.  lubuskiego – 23,98. 
 
 



6 
 
Szkoła osiągnęła stanin wysoki, czyli wiedza i umiejętności uczniów są bardzo dobre.  
Zmniejszyła się liczba osób, których wynik był w staninie najniższym i bardzo niskim.  
Test był łatwy dla VI a,  dla  VI b i VI c umiarkowanie  trudny.  
Szczegółowe wyniki i wnioski zawierają raporty diagnoz umiejętności. 
W ciągu dwóch ostatnich lat efektywność kształcenia  szkoły wzrosła o trzy poziomy. Uczniowie 
klas VI uplasowali się o dwa  staniny  wyżej.  
w stosunku do lat poprzednich. 
Szkoła organizowała szkolne przedmiotowe konkursy: 
- polonistyczny – do etapu rejonowego zakwalifikowało się 6 uczniów 
- matematyczny – do rejonu zakwalifikowało się 4 uczniów 
- przyrodniczy – do rejonu zakwalifikowało się 7 uczniów 
- historyczny – do etapu rejonowego zakwalifikowało się 5 uczniów. Do konkursu wojewódzkiego 
zakwalifikowało się 3 uczniów, z tego 1 został finalistą wojewódzkiego konkursu, a 2 laureatami. 
 
Szkoła Podstawowa w Szczepanowie 

Ze względu na specyfikę szkoły nie jest przeprowadzany sprawdzian i egzamin, jaki określa ustawa 
o systemie oświaty. 
W roku szkolnym 2012/2013 wszyscy uczniowie zostali klasyfikowani i promowani do klasy 
programowo wyższej. 
Oceny roczne klasyfikacyjne z zajęć edukacyjnych i zachowania są ocenami opisującymi poziom 
opanowania wiadomości i umiejętności z zakresu wymagań określonych w podstawie 
programowej. 
Wśród uczniów klasy III przeprowadzone zostało przez Instytut Badań Edukacyjnych 
ogólnopolskie badanie umiejętności trzecioklasistów sprawdzające umiejętności czytania, 
językowe, matematyczne. Test dla niektórych uczniów okazał się trudny, szczególnie z zakresu 
umiejętności czytania i językowych, co obniżyło poziom całej klasy. 
Szkoła przystąpiła również do ogólnopolskiego sprawdzianu kompetencji trzecioklasisty 
przeprowadzonego przez OPERON. Test okazał się łatwy. Średni wynik szkoły na tle województwa 
i kraju przewyższa zarówno w obrębie matematyki, jak i umiejętności polonistycznych. 
W grupie dzieci sześcioletnich i pięcioletnich przeprowadzona została diagnoza końcowa gotowości 
szkolnej. W większości dzieci osiągnęły dojrzałość szkolną. Rodzice trojga dzieci zdecydowali o 
rozpoczęciu nauki w szkole w wieku sześciu lat. 
 
Ad. II pkt 3 
Przedstawienie analizy oświadczeń majątkowych za 2012 r.  

Pan Adam Gliniak – Burmistrz – w związku z art. 24 h ust. 12 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o 

samorządzie gminnym, przedstawiam Radzie Miejskiej w Iłowej informację o wynikach dokonanej 

analizy oświadczeń majątkowych. 
Wszystkie osoby z racji zajmowanych stanowisk, zobowiązane do składania  oświadczeń 

majątkowych, złożyły oświadczenie majątkowe zgodnie z terminem określonym w art. 24 h ust. 5 

w/w ustawy tj. do dnia 30 kwietnia 2013r. 

Jeden egzemplarz każdego oświadczenia  wraz z kopią zeznania o wysokości osiągniętego dochodu 

w roku podatkowym 2012, przekazano do urzędu skarbowego właściwego ze względu na miejsce 

zamieszkania składającego oświadczenie. 

Oświadczenia majątkowe złożono na formularzu określonym przez Prezesa Rady Ministrów. 

Powtarzającą się nieprawidłowością stwierdzoną w analizowanych oświadczeniach jest wypełnianie 

rubryk oświadczenia niezgodnie z zasadami określonymi w ustawie o samorządzie gminnym. W 

oświadczeniach brak  jest dokładnego określenia przynależności składników majątkowych, 

dochodów i zobowiązań do majątku odrębnego bądź objętego wspólnością majątkową – co jest 

niezgodne z art. 24h ust. 2 wspomnianej ustawy.  

Wszystkie oświadczenia majątkowe zostały złożone w oryginale i podpisane. 
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Dokonano porównania danych zawartych w analizowanych oświadczeniach ze złożonymi w latach 

poprzednich. 

Powyższe nieprawidłowości stanowią błędy formalne.  

Nie stwierdzono innych błędów formalnych i merytorycznych, których wykrycie było możliwe 

przez organ dokonujący analizy.  

W związku z powyższym nie wystąpiono do dyrektora urzędu kontroli skarbowej z wnioskiem o 

kontrolę analizowanych oświadczeń majątkowych. Postanowiłem poinformować Radę Miejską w 

Iłowej o wynikach analizy tychże oświadczeń.  

 
Pan Józef Brzezicki – Przewodniczący Rady Miejskiej – przedstawił pismo Wojewody Lubuskiego 
– analizę oświadczeń majątkowych złożonych przez Burmistrza i Przewodniczącego Rady 
Miejskiej.  
Pan Adam Mieczysław Gliniak – Burmistrz Iłowej – oświadczenie za rok 2012 zostało złożone w 
terminie i wypełniono je w sposób zupełny. Z analizy oświadczenia wynika, że Pan Adam 
Mieczysław Gliniak nie narusza przepisów „antykorupcyjnych” zawartych w ustawie o 
samorządzie gminnym oraz ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o ograniczeniu prowadzenia 
działalności gospodarczej przez osoby pełniące funkcje publiczne. 
 
Pan Józef Piotr Brzezicki – Przewodniczący Rady Miejskiej – oświadczenie za rok 2012 zostało 
złożone w terminie i wypełniono je w sposób zupełny. Z analizy oświadczenia wynika, że  Pan 
Józef Piotr Brzezicki nie narusza przepisów „antykorupcyjnych” zawartych w ustawie o 
samorządzie gminnym.  
 
Pan Józef Brzezicki – Przewodniczący Rady Miejskiej – przedstawił również pismo Naczelnika 
Urzędu Skarbowego w Zgorzelcu informujące, że w dniu 13 maja 2013 r. wpłynęło do urzędu 
skarbowego, złożone w terminie ustawowym, oświadczenie majątkowe sporządzone wg stanu na 
dzień 31.12.2012 r. Pani Elżbiety Kinal – pełniącej funkcję Kierownika Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Iłowej. Realizując obowiązek zapisany w art. 24h ust. 7 powołanej ustawy analizie 
poddano ww. oświadczenie majątkowe. Ujawnione nieprawidłowości w analizowanym 
oświadczeniu majątkowym polegają na: 

 błędnym wykazaniu w pkt II.1 zamiast w pkt II.2 nieruchomości wyodrębnionej w 2012 
roku jako lokal mieszkalny.  

Wymienione wyżej nieprawidłowości nie skutkowały dotychczas podjęciem dalszych czynności. 
 
Następna analiza, to analiza oświadczeń majątkowych złożonych przez radnych Rady Miejskiej w 
Iłowej za 2012 rok, a dokonana przez Przewodniczącego Rady Miejskiej – wykonując obowiązek 
zgodnie z art. 244 ust. 12 ustawy z dnia 8 marca 1990 r.  o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2001 r. 
Nr 142, poz. 1591 z późn. zm.)  informuję o  analizie oświadczeń majątkowych radnych Rady 
Miejskiej w Iłowej za 2012 rok złożonych na ręce Przewodniczącego Rady. 
Wszystkie oświadczenia majątkowe zostały złożone w terminie ustawowym. 
Analiza oświadczeń majątkowych nie wykazała nieprawidłowości formalno – merytorycznych w 
oświadczeniach złożonych przez radnych: 
pana Pawła Janczyka, pana Marka Sawickiego, panią Krystynę Burnat, pana Roberta Goca,  pana 
Jerzego Rodaka, pana Franciszka Przynoga, panią Renatę Kimla, panią Halinę Konopa, panią Marię 
Żołnowską, pana Anatola Smaga, pana Mirosława Wdowiak. 
Natomiast w oświadczeniach złożonych przez:  

1) pana Zdzisława Czarnota – występuje różnica pomiędzy dochodami wykazanymi w 
oświadczeniu majątkowym a wykazanymi w zeznaniu podatkowym,  

2) pana Mieczysława Laskowskiego – w punkcie VIII oświadczenia wpisano inne dochody za 
pracę niż wykazane w zeznaniu podatkowym, 

3) pana Mikołaja Stanisławskiego – w oświadczeniu wykazano przychód zamiast dochodu 
osiągniętego z działalności wykonywanej osobiście tj. umowy – zlecenia.  

Wobec tego, że popełnione błędy w ocenie dokonującego analizy są błędami związanymi z małą 
czytelnością druków oświadczenia odstąpiono od przekazania do Dyrektora Urzędu Kontroli 
Skarbowej z wnioskiem o dokonanie kontroli analizowanych oświadczeń majątkowych. 
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Proszę państwa do dnia dzisiejszego nie wpłynęła jeszcze analiza z Urzędu Skarbowego w Żaganiu. 
Z tego względu, że termin składania analiz jest do dnia 31 października, być może na dniach ta 
analiza wpłynie i przedstawię ją na najbliższej sesji. 
 
Ad. II pkt 4 
Interpelacje, wolne wnioski i zapytania radnych 
 
Pan Józef Brzezicki – Przewodniczący Rady Miejskiej 
Poinformował, że do biura Rady wpłynęły pisma, które w większości są do wiadomości Rady, a 
złożone do Burmistrza Iłowej w sprawie projektu budżetu na 2014 rok.  
Mam też pytanie do pana Burmistrza, czy panu jest wiadomo, że na terenie byłego „ogrodnictwa”, 
gdzie byłem osobiście na wniosek okolicznych mieszkańców, przebywają osoby, które można  
nazwać bezdomne. Wiadomo, że być może wybrały one taki tryb życia, ale zbliża się zima i  może 
należałoby zawiadomić OPS, Policję, żeby zainteresować się tą sprawą. Z drugiej strony, czy  te 
obiekty nie zagrażają przebywającym tam osobom i, czy nie powinien tym zająć się nadzór 
budowlany.                                
 
Pan Jerzy Rodak – Radny 
Zwróciła moją uwagę jedna z dróg w naszym mieście, jest to droga dojazdowa do magazynów 
Huty, na Stację Orlen, gdzie pobocze jest niesamowicie zaśmiecone. Wiadomo, że robią to 
kierowcy tirów, którzy się tam zatrzymują i pozbywają się śmieci. Wygląda to fatalnie. Należałoby 
to uporządkować. 
 
Pan Mieczysław Laskowski – Radny 
Miałbym trzy pytania, w tym dwa związane są z protokołem komisji ds. publicznych: 

1) do kogo należą mosty i droga prowadząca od ul. Pałacowej do parku, 
2) do kogo należy teren od nowego ogrodzenia (przy ogrodzie różanym) w stronę byłego 

ZGKiM –  do muru, 
3) na jakim etapie jest budowa kanalizacji przy ul. Jaśminowej. 

 
Pani Renata Kimla – Radna   
Dlaczego przy wyborze dróg do tzw. „Schetynówek” nie wziął pan pod uwagę zdania sołtysów oraz 
radnych. Wchodząc w program „Schetynówek” prosił pan Radę o wyrażenie zgody na przyjęcie 
tego programu i cały czas przypomina pan nam, że radni decydują o wszystkim, a tutaj nie pytał 
pan o zdanie nikogo. Najwięcej „Schetynówek” zostało wybranych w Koninie – nie wiem dlaczego. 
W Janowie został tylko kawałeczek, nie wiem kiedy on się doczeka, to jest akurat droga, która 
prowadzi do mnie, ale naprawdę ten kawałeczek należałoby zrobić, bo tam niewiele już zostało. 
Jedyna chyba droga w całej miejscowości.  
 
Pan Franciszek Przynoga – Radny 
Proszę o odpowiedź na piśmie – w chwili obecnej przygotowuje pan projekt budżetu na 2014 rok. 
W związku z tym, że co roku zwiększa się wydatki na wynagrodzenia proszę o odpowiedź, ilu 
pracowników przyjęto od dnia 1 stycznia 2011 roku do chwili obecnej oraz, czy dwie osoby 
przyjęte w związku z tzw. ustawą śmieciową, które wiadomo w pierwszym okresie miały bardzo 
dużo pracy w związku z deklaracjami, ale mam takie pytanie, czy w tej chwili nie mają za mało 
obowiązków. I następna sprawa, czy prawdą jest, że przyjęto do pracy w Urzędzie dwie osoby, w 
tym jedną z Ruszowa bez konkursu. 
 
Pan Zdzisław Czarnota - Radny 
Zapytał, czy są podejmowane jakieś kroki, żeby zmniejszyć zużycie wody przez fontanny na Placu 
Wolności, czy Gminę stać, żeby marnotrawić takie ilości wody. 
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Ad. II pkt 3 
Przyjęcie uchwał w sprawie: 

1) przyjęcia programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych dla gminy 
Iłowa na 2014 rok 

Pani Ewa Sowa – Pełnomocnik Burmistrza ds. Przeciwdziałania Uzależnieniom poinformowała, że 
zasady, które umożliwiają prowadzenie działalności profilaktycznej i naprawczej w Gminie Iłowa 
są następujące: jest „Punkt Konsultacyjno-Informacyjny” dla osób uzależnionych, członków ich 
rodzin oraz ofiar przemocy domowej. Dyżury w tym punkcie pełnią: psycholog, pełnomocnik, 
terapeuta – specjalista ds. uzależnień. Dyżury terapeuty są raz w tygodniu, psychologa raz w 
miesiącu. Do zasobów gminy należy  Gminna Komisja Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, 
Ośrodek Pomocy Społecznej, Policja, placówki oświatowe oraz Kościół, świetlice środowiskowe, 
Zespół Interdyscyplinarny ds. Przeciwdziałania Przemocy, Poradnia Psychologiczno – 
Pedagogiczna w Żaganiu oraz Punkt Interwencji Kryzysowej, do którego kierujemy również 
naszych klientów.  
Cele programu są następujące – Rada Miejska w Iłowej świadoma zagrożeń, jakie niesie 
spożywanie napojów alkoholowych i uwzględniając trzeźwość jako niezbędny warunek moralnego 
i materialnego dobra gminy przyjmuje następujące cele gminnego programu profilaktyki i 
rozwiązywania problemów alkoholowych tj. tworzenie warunków sprzyjających realizacji potrzeb, 
których zaspokojenie motywuje do powstrzymania się od spożywania alkoholu, działalność 
wychowawczą i informacyjną,  ograniczenie dostępności alkoholu, leczenie i rehabilitację osób 
uzależnionych od alkoholu, zapobieganie negatywnym skutkom spożywania alkoholu oraz ich 
usuwanie, udzielanie pomocy rodzinom dotkniętym problemem alkoholowych (materialnej, 
prawnej, psychologicznej) oraz podejmowanie wszelkich działań interwencyjnych w związku z 
naruszeniem zakazów zawartych w ustawie o wychowaniu w trzeźwości. Zadania główne programu 
to: zwiększenie dostępności pomocy, udzielenie pomocy rodzinom, w których występują problemy 
alkoholowe, działalność wychowawcza, ograniczenie dostępności alkoholu poprzez kontrolę 
placówek dystrybucji alkoholu i szkolenie sprzedawców napojów alkoholowych, wspomaganie 
działalności instytucji, stowarzyszeń i osób fizycznych służących rozwiązywaniu problemów 
alkoholowych. Jeżeli chodzi o realizację tych zadań, ta realizacja prowadzona jest w postaci 
gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych, który uchwala rada 
gminy. Za realizację programu odpowiada Pełnomocnik Burmistrza ds. Przeciwdziałania 
Uzależnieniom. Do programu dołączony jest ramowy preliminarz wydatków Gminnej Komisji 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych z tym, że ten gminny program i preliminarz może być 
modyfikowany w przypadku uzasadnionych potrzeb związanych z zapobieganiem i 
rozwiązywaniem problemów alkoholowych po uzyskaniu pozytywniej opinii Gminnej Komisji 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. W zależności od charakteru zgłaszanych zmian 
wymagane są także opinie lub uchwały Rady Miejskiej w Iłowej. Dołączone są również priorytety, 
które służą realizacji programu. 

 
Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 14 radnych. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 

2) przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii dla gminy Iłowa na 2014 
rok 

Pani Ewa Sowa – Pełnomocnik Burmistrza ds. Przeciwdziałania Uzależnieniom 
Diagnoza lokalna problemu uzależnienia od narkotyków została dokonana w oparciu o informacje 
uzyskane z Komisariatu Policji w Iłowej, od pedagogów szkolnych z terenu gminy oraz z Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Iłowej. Również zawarto w Programie o Przeciwdziałaniu Narkomanii  dane 
z województwa lubuskiego, które są oparte o Wojewódzki Program Przeciwdziałania Narkomanii. 
Jeżeli chodzi o zasoby gminne z wcześniejszych diagnoz uzyskałam informacje, że źródłami 
wiedzy dzieci i młodzieży o zjawisku narkomanii są w 64% telewizja, w 61% nauczyciele, często 
takie informacje, które zdobywają uczniowie za pośrednictwem Internetu, co stanowi 52%, a także 
od rodziców – 43%, z prasy – 42%, czy od koleżanek i kolegów – 40%.  
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Najrzadziej w tym zakresie wykorzystywane jest przez uczniów radio – 22%. W przypadku 
uzależnienia od narkotyków uczniowie z naszego województwa zwrócili by się najczęściej do 
rodziców – aż 43% wskazań, a 34% prosiło by o pomoc przyjaciela, co czwarty uczeń szukałby 
pomocy u pedagogów, u psychologa – 22%, u nauczyciela – 12%. Aż 23% uczniów twierdzi, iż nie 
chcieliby pomocy od nikogo, ponieważ sami poradziliby sobie z uzależnieniem. Zawarłam również 
w tym programie rodzaje działań profilaktycznych, jaką profilaktykę na terenie gminy proponujemy 
tj. zarówno tą pierwszorzędową, stosowaną do grupy małego ryzyka, czyli do wszystkich uczniów a 
placówkach oświatowych, ponieważ są to działania bardzo szerokie, które mają na celu 
propagowanie zdrowego stylu życia oraz opóźnienie inicjacji alkoholowej i narkotykowej. Do 
programu dołączyłam preliminarz, ponieważ on się nie zmienił, jest taki sam jak w roku ubiegłym, 
dołączyłam również priorytety, które będą służyły realizacji tego programu. Osobą, która jest 
odpowiedzialna za realizację tego programu jest również Pełnomocnik Burmistrza ds. 
Przeciwdziałania Uzależnieniom.  
Pan Mieczysław Laskowski – zapytał jak pani Pełnomocnik sobie radzi w obecnych warunkach ze 
wszystkimi problemami bez stałego lokalu. 
Pani Ewa Sowa – Pełnomocnik Burmistrza ds. Przeciwdziałania Uzależnieniom – od lipca 
ubiegłego roku dzierżawimy pomieszczenie w Internacie Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych. 
Założenie było takie, że będą dwa pomieszczenia, ale nie udało nam się wydzielić i za jedno 
pomieszczenie płacimy dzierżawę. W tym jednym gabinecie, który kiedyś był gabinetem 
Przewodniczącej Komisji dzisiaj mieścimy się wszyscy na zmianę. To jest taki dyskomfort pracy, 
biorąc pod uwagę też fakt, że Internat w czasie kiedy dzieci korzystają z kolacji i ludzie czekają na 
poczekalni, to nie jest taki pełny komfort pracy. Brakuje gabinetu przyjęć dla specjalistów, gdyż 
wszystkie działania odbywają się w jednym pomieszczeniu. 
 
Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 14 radnych. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 

3) uznania wezwania do usunięcia naruszenia prawa za nieuzasadnione 
Pan Józef Brzezicki – Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że uzasadnieniem do tej 
uchwały jest opinia pani mecenas. Jak pamiętamy na sesji we wrześniu podjęliśmy uchwałę o 
przekazaniu skargi do rozpatrzenia przez Burmistrza jako organu przed, którym toczy się 
postępowanie administracyjne. Po tej uchwale osoba skarżąca w dniu 23 września 2013 r. napisała 
pismo do Rady Miejskiej w Iłowej w sprawie wezwania do usunięcia  naruszenia Rozporządzenia  
Rady Ministrów z dnia 8 stycznia 2002 r. w sprawie przyjmowania skarg i wniosków przy pracy 
nad uchwałą Nr 242/6/XXVIII/13 z dnia 11 września 2013 r. Po konsultacji  pani mecenas 
przedstawiam państwu projekt uchwały na dzisiejszej sesji w sprawie uznania wezwania do 
usunięcia naruszenia prawa za nieuzasadnione. 
 
Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 14 radnych 
za przyjęciem uchwały głosowało – 12 radnych 
przeciw – 0 
wstrzymujący się – 2 (J. Rodak, R. Goc) 
 

4) ustalenia regulaminu korzystania z Parku Dworskiego w Iłowej 
Alicja Balik – Podinspektor w Referacie Gospodarki Komunalnej poinformowała, że regulamin 
korzystania z Parku Dworskiego w Iłowej powstał w oparciu o ustawę  o samorządzie gminnym na 
podstawie której gminy mogą wydawać akty prawa miejscowego w zakresie zasad i trybu 
korzystania z gminnych obiektów i urządzeń użyteczności publicznej. Zabytkowy Park Dworski w 
Iłowej jest miejscem służącym rekreacji i wypoczynku mieszkańców Iłowej oraz turystów. Park 
Dworski w Iłowej został zrewitalizowany. Dążąc do wyeliminowania  działań prowadzących do 
niszczenia tego obiektu oraz zapewnienie należytego korzystania i bezpieczeństwa korzystających z 
w/w parku wprowadza się ustalenia przedmiotowego regulaminu.  W związku z czym podjęcie 
niniejszej uchwały uważa się za uzasadnione. 
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Pan Mieczysław Laskowski – w związku z § 1 ust. 5 wystąpiłem z zapytaniem, czego zakazuje się 
na terenie parku. Przypominam sobie posiedzenia komisji doraźnej, na których ustalaliśmy 
regulamin utrzymania czystości i pan Sekretarz Gminy nam przedstawił, że nie możemy nic 
zakazywać, była podjęta uchwała, która wróciła do nas z powrotem. Dziwi mnie to, że akurat w tym 
regulaminie parku wymienia się, czego się zakazuje. 
Pan Roman Andzel – Sekretarz Gminy – podtrzymuję to co powiedziałem. Sprawdzałem, jest 
ostatnie rozstrzygnięcie z dnia 25 października odnośnie regulaminu utrzymania czystości i 
porządku, gdzie uchylono taki regulamin, podając m.in. uzasadnienie „samo zredagowanie tego 
przepisu jest błędne, rada w nim użyła zwrotu – zabrania się, sformułowano zakazy, do czego nie 
było upoważnienia w delegacji ustawowej”. Więc to co mówiłem, podtrzymuję. 
Pan Przewodniczący Rady Miejskiej – poprosił panią mecenas o ustosunkowanie się. 
Agata Matusiak-Wojnicz – Radca Prawny Urzędu  Miejskiego – to rozstrzygnięcie nadzorcze 
dotyczy regulaminu, ja mam mieszane odczucia, co do tego regulaminu, czy można, czy nie można. 
Ja zaopiniowałam tą uchwałę pozytywnie. 
Pan Przewodniczący Rady Miejskiej – my jesteśmy w kropce, jak mamy uchwalać. Czy mamy raz 
uchwalać, że zakazuje się, a drugi raz uchwalać, że nie należy coś tam wykonywać. 
Pan Mikołaj Stanisławski – szanowni państwo tutaj może ja odpowiem. W punkcie pierwszym 
pisze wyraźnie: „przebywanie na terenie parku poza godzinami jego otwarcia”, czyli ewidentnie 
zakazuje się poza zamknięciem parku, czyli park jest nieczynny. Nie można np. jak tu pisze: 
„niszczenia i uszkadzania …”, bo park jest nieczynny, jest automatycznie moim zdaniem zakaz. 
Tak to rozumiem. 
Pan Jerzy Rodak – czy można poprosić jeszcze raz o przeczytanie tego fragmentu? 
Pan Sekretarz Gminy – to jest rozstrzygnięcie do regulaminu utrzymania czystości z Witnicy z dnia 
25 października. Czytam zdanie, które mówi o tym: „Samo zredagowanie tego przepisu jest błędne, 
rada użyła w nim zwrotu „zabrania się”, sformułowała więc zakazy, do czego nie była upoważniana 
w delegacji ustawowej.”  
Pan Przewodniczący Rady Miejskiej – ja mam jeszcze jedną taką uwagę i prosiłbym o wyjaśnienie, 
jak mam rozumieć zapis, że na terenie parku należy poruszać się alejkami parkowymi, czy to będzie 
tak, że wszyscy zwiedzający będą mogli poruszać się tylko alejkami parkowymi, nie będą mogli 
korzystać z terenów zieleni, trawy, usiąść tak jak w innych parkach, że tam gdzieś kocyk ktoś 
rozłoży. Czy nie najlepiej tutaj byłoby w tym punkcie pominąć to i w ust. 4 pkt 1) napisać: 
„zachować szczególną ostrożność podczas spacerów wzdłuż linii brzegowych rzeki Czerna Mała, 
Stawu Dworskiego i Stawu w Ogrodzie Japońskim.” 
Pani Alicja Balik – jeżeli zostawimy zapis „zachować szczególną ostrożność podczas spacerów 
wzdłuż linii brzegowych rzeki Czerna Mała, Stawu Dworskiego i Stawu w Ogrodzie Japońskim”, to 
tak jakby zezwala się na poruszanie po krawędzi. 
Pan Przewodniczący Rady Miejskiej – ja tylko mówiłem, czy tutaj jeżeli będzie zapis należy 
poruszać się alejkami parkowymi, czy to będzie równoznaczne, że tylko musimy poruszać się  
alejkami parkowymi, czy nie lepiej byłby zapis w tym punkcie –  zachować szczególną ostrożność 
podczas spacerów wzdłuż linii brzegowych rzeki Czerna Mała, Stawu Dworskiego i Stawu w 
Ogrodzie Japońskim.  
Pan Burmistrz – należy poruszać się alejkami, to znaczy, że powinno się nimi poruszać. Natomiast 
nie powinno się robić skrótów, ścieżek dodatkowych, bo potem mogą powstawać jakieś ciągi 
piesze, które gdzieś tam komuś będą pasować i będzie przemieszczać się. Natomiast nikt nie 
zabrania, żeby ktoś sobie odpoczął na trawie. Czyli wejdzie sobie na trawę, odpocznie, wtedy się 
nie porusza. Czyli krótko mówiąc dojdzie sobie do jakiegoś miejsca, usiądzie i będzie sobie 
odpoczywał. Nie widzę tutaj żadnych przeszkód, po to ta trawa jest. Tutaj przede wszystkim chodzi 
o to, żeby nie było dodatkowych wydeptanych miejsc, bo potem będziemy mieć dylemat, czy nie 
robić jakiś skrótów, dodatkowych urządzeń, czy zastawiać to czymś, żeby ktoś tam nie przechodził. 
Nie wiem do państwa decyzji oczywiście to należy. 
Pan Przewodniczący Rady Miejskiej – dlatego mówię, że uchwalając taki zapis możemy tutaj być 
w takiej świadomości, że ten zapis będzie łamany, bo ktoś gdzieś tam usiądzie, zaczną biegać … 
Pan Mirosław Wdowiak – rozumiem, że chcielibyśmy mieć gwarancję, że administrator parku i 
osoby, które będą nadzorowały utrzymanie tego porządku nie będą kwestionowały, czy miały 
pretensje o to, że ktoś sobie usiądzie na kocu gdzieś na trawie i w sposób jakiś taki rygorystyczny 
nie podejdzie do tego zapisu. 
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Pan Przewodniczący Rady Miejskiej – ale regulamin jest regulaminem, trzeba go przestrzegać. 
Pan Jerzy Rodak – myślę, że powinniśmy w tym regulaminie wyznaczyć miejsce, żeby można było 
dopuszczać do tego co pan Burmistrz mówił, żeby gdzieś ten kocyk rozłożyć. Bo to jest park 
zabytkowy i tutaj może dochodzić do niszczenia roślinności, która gdzieś tam jest chroniona i w 
tym regulaminie trzeba by było takie miejsca wyznaczyć, żeby ten kocyk gdzieś można było 
rozłożyć. Proponowałbym, żeby jeszcze raz przeanalizować, dopisać pewne fragmenty i na 
następnej sesji podjąć tą uchwałę. 
Pan Przewodniczący Rady Miejskiej – ja uważam, że decyzja należy do rady, może przegłosujemy 
te dwie kwestie i będzie sprawa jasna. W związku z tym ja wnioskuję, żeby w § 4 ust. 4 pkt 1) 
wykreślić słowa „poruszać się alejkami parkowymi” i zmienić ten punkt na następującą treść: „ 
zachować szczególną ostrożność podczas spacerów wzdłuż linii brzegowych rzeki Czerna Mała, 
Stawu Dworskiego i Stawu w Ogrodzie Japońskim”.  
Kto jest za tym wnioskiem. 
Pan Jerzy Rodak – ale to zmienia sens w ogóle. 
Pan Mirosław Wdowiak – nie można alejek parkowych wyrzucić z regulaminu, bo to są główne 
ciągi piesze do poruszania się, tylko w jakiś inny sposób ewentualnie. 
Pan Jerzy Rodak – w nawiasie dopisek dać, że przebywać poza linią… 
Pan Przewodniczący Rady Miejskiej – to proszę sformułować panie radny. 
Pan Jerzy Rodak – ja proponuję spokojnie ten regulamin jeszcze raz przeanalizować, teraz wyszły 
te pewne fragmenty, być może przy analizowaniu jeszcze coś dojdzie i wtedy na spokojnie podjąć 
uchwałę. Możemy na następnej sesji tą uchwałę podjąć. 
Pan Przewodniczący Rady Miejskiej – jest w porządku obrad i musimy ją przegłosować. Nie można 
zdjąć teraz, bo porządek obrad został zaakceptowany. Także tutaj jeżeli jest wniosek albo go 
przegłosowujemy… 
Pan Mirosław Wdowiak – nie wiem, może tego typu zapis… 
Pan Przewodniczący Rady Miejskiej – ja dałem taki wniosek, jak ma pan mądrzejszy proszę 
bardzo. 
Pan Mirosław Wdowiak – nie wiem, próbuję coś znaleźć, może – dopuszcza się korzystanie z 
terenów trawiastych dla celów wypoczynkowych, z terenów trawiastych, bo też, żebyśmy nie 
narobili sobie sami kłopotów, bo z jednej strony są połacie trawy, gdzie można sobie spokojnie 
usiąść i skorzystać, ale z drugiej strony jest mnóstwo nasadzonych roślin, gdzie absolutnie nie 
wolno wchodzić, bo zostały by zniszczone. W trosce o tą swobodę mieszkańców, żeby nie 
przesadzić. Może właśnie tego typu zapis, że dopuszcza się „z terenów trawiastych”. 
Pan Zdzisław Czarnota – ja proponuję, żeby to wróciło do komisji, po prostu dzisiaj nie 
podejmować uchwały. 
Pan Przewodniczący Rady Miejskiej – żeby mogło wrócić do komisji, to możemy nie podjąć tej 
uchwały i wtedy będzie poprawiona, bo ja innej możliwości nie widzę. 
Pan Przewodniczący Rady Miejskiej – ja jeszcze raz się pytam autorów uchwały jeżeli będzie taka 
treść: na terenie parku należy zachować szczególną ostrożność podczas spacerów wzdłuż linii 
brzegowych rzeki Czerna Mała, Stawu Dworskiego i Stawu w Ogrodzie Japońskim, czy to będzie 
prawidłowa treść. 
Pan Roman Andzel – całą ideą z tego, co ja rozumiem było, żeby pójść alejkami wzdłuż linii 
brzegowych, żeby nie podchodzić, natomiast ta zmiana spowoduje, że dopuszczamy chodzenie 
wzdłuż linii brzegowych poza alejkami, tylko ostrożnie, tak? 
Pan Przewodniczący Rady Miejskiej – to znaczy dopuszczamy korzystanie z zieleni. 
Pan Roman Andzel – nie, nie ja mówię o tych alejkach. 
Pan Mirosław Wdowiak – tak to może być zrozumiane rzeczywiście jeżeli wykreślimy aleje 
spacerowe, że można praktycznie wszędzie się poruszać, dlatego ja byłbym za tym, żeby zostały te 
ścieżki w zapisie, jako te główne ciągi piesze. Natomiast nam chodzi tylko o to, żeby można było 
również skorzystać z terenów trawiastych, że nie będzie to złamaniem przepisów. 
Pan Jerzy Rodak – zielonych. 
Pan Franciszek Przynoga – czy nie lepiej byłoby zostawić np. to poruszanie się alejkami 
parkowymi, ale zmienić formę tego zapisu, a mianowicie, że: poruszać się alejkami parkowymi 
podczas spacerów wzdłuż linii brzegowych rzeki Czerna Mała, Stawu Dworskiego i Stawu w 
Ogrodzie Japońskim, z zachowaniem szczególnej ostrożności i by to nam problem rozwiązało, że 
alejkami przy tych obiektach. 
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Pan Przewodniczący Rady Miejskiej – w tym rejonie.  
Pani Maria Żołnowska – ale przecież też o to chodzi, żeby właśnie się poruszać tymi alejkami 
parkowymi, tak jak pan Burmistrz mówił, żeby nie robić dodatkowych ścieżek. Ja uważam, że 
powinno to zostać, można dodać tak jak mówił pan Wdowiak dodatkowy punkt mówiący o tych 
trawiastych terenach, chociaż nie wiem, czy jest to prawidłowe stwierdzenie „trawiaste”. 
Pan Przewodniczący Rady Miejskiej – to proszę sformułować. 
Pan Mirosław Wdowiak – dopuszcza się korzystanie z terenów trawiastych w celach… 
Pan Jerzy Rodak – ja przypominam, że ten park ma charakter zabytkowy. 
Pan Mikołaj Stanisławski – powinny być miejsca wyznaczone. 
Pan Mirosław Wdowiak – albo zostawmy rzeczywiście tak jak to jest wiedząc, że intencje są takie, 
że nikt nie będzie robił problemu jeżeli jakieś dziecko pobiega sobie po trawie i nikt nie będzie tego 
kwestionował. 
Pan Jerzy Rodak – przypominam, że jeszcze jest jeden temat z tym zakazem, czy można użyć, czy 
nie można użyć, dlatego proponuję przegłosujmy. 
Pan Przewodniczący Rady Miejskiej – dobrze przechodzę w takim razie do głosowania uchwały, co 
do wniosków nie ma zgody w tym względzie, musimy podjąć uchwałę, lub nie. Kto jest za 
przyjęciem uchwały? 
 
Pan Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały był przedmiotem 
konsultacji, które zostały przeprowadzone od 22-29.10.2013 r. oraz, że  w wyniku konsultacji nie 
wpłynęły żadne uwagi i propozycje do tego projektu uchwały. 
 
Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 14 radnych 
za przyjęciem uchwały głosowało – 6 radnych (J. Brzezicki, M. Żołnowska, K. Burnat,  
M. Wdowiak, P. Janczyk, M. Stanisławski) 
przeciw – 3 (M. Laskowski, J. Rodak, Z. Czarnota) 
wstrzymujący się – 5 (A. Smaga, H. Konopa, R. Kimla, Fr. Przynoga, R. Goc) 

 
5) ustalenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego 

Pan Roman Andzel – Sekretarz Gminy szanowni państwo 13 czerwca tego roku Sejm podjął ustawę 
o zmianie ustawy o systemie oświaty wprowadzając regulacje mówiące o tym, że rodzic nie może 
płacić za godzinę przebywania swojego dziecka w przedszkolu ponad 5 godzin więcej niż 1 zł. 
Bardzo dużo ostatnio było słychać o tym projekcie, jest tam dużo niejasności, w każdym bądź razie, 
co do zasady wszystko jest bez zmian, to znaczy zgodnie z tą ustawą opłaty rodzica za godzinę 
ponad 5 godzin przebywania dziecka w przedszkolu nie może wynosić więcej niż 1 zł. U nas się nic 
nie zmienia, ponieważ już od bardzo dawna mamy 1 zł jeżeli chodzi o odpłatność rodzica za 
dziecko w przedszkolu, tak więc ta uchwała jest jak gdyby powtórzeniem tej ostatniej uchwały, 
która obecnie obowiązuje. Dlaczego więc zmieniamy? Ponieważ ustawodawca wymusił na 
organach jednostek samorządu terytorialnego, aby najpóźniej do 31 sierpnia 2014 roku takie 
uchwały podjąć. Nie ma co czekać do przyszłego roku, skoro jest taki obowiązek, w związku z tym 
zaistniał ten projekt uchwały, który państwu został przedstawiony. Chciałbym tu jeszcze dodać 
małą autopoprawkę, ponieważ w § 3 została zmieniona konstrukcja i słusznie zostało na 
posiedzeniu komisji zauważone, że właśnie w § 4 po słowach § 3 ust. 1 dodać: „lub 2”. Także 
proszę o przyjęcie tej autopoprawki.  
Pan Przewodniczący Rady Miejskiej – pani dyrektor, jak jest rozwiązywana sprawa zajęć 
dodatkowych poza tą odpłatnością. 
Pani Iwona Kaniewska – Dyrektor Przedszkola Miejskiego w Iłowej – chciałabym powiedzieć, że 
obecnie rozpoczęły się zajęcia dodatkowe, z uwagi na to, że rodzice nie mogą ponosić dodatkowych 
kosztów na rzecz gminy, zostały przyznane dodatkowe środki. Na razie jest to do końca grudnia 
tego roku. Mamy zajęcia dodatkowe takie jak: filharmonia – raz w miesiącu przyjeżdża z Zielonej 
Góry z różnymi instrumentami, ponadto mamy rytmikę z dziećmi i mamy dwa języki.  
Pan Mirosław Wdowiak – rozumiem, że wszystkie dzieci objęte są zajęciami dodatkowymi. 
Pani Iwona Kaniewska – tak wszystkie dzieci są w 100 % objęte. 
Pan Przewodniczący Rady Miejskiej – ale do końca roku, tak? 
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Pani Iwona Kaniewska – na razie do końca roku, zobaczymy co później, ponieważ interpretacja 
jeżeli chodzi o te dodatkowe koszty różna jest jeżeli chodzi o ministerstwo finansów, a różna  jest 
jeżeli chodzi o ministerstwo edukacji narodowej, także zobaczymy co dalej z tego się rozwinie. 
Rodzice na razie nie ponoszą żadnych dodatkowych kosztów, oprócz tej złotówki.  
 
Pan Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały był przedmiotem 
konsultacji, które zostały przeprowadzone od 22-29.10.2013 r. oraz, że  w wyniku konsultacji nie 
wpłynęły żadne uwagi i propozycje do tego projektu uchwały. 
 
Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 14 radnych. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 

6) określenia górnych stawek opłat za usługi usuwania odpadów z nieruchomości 
Pan Roman Andzel – Sekretarz Gminy poinformował, że tak jak co roku waloryzujemy górne 
stawki opłat za usługi usuwania odpadów z nieruchomości, przy czym tak jak była mowa na 
komisjach jeśli chodzi o odpady stałe, odpady komunalne, ta uchwała i te górne stawki dotyczą 
tylko i wyłącznie nieruchomości niezamieszkałych, ponieważ nieruchomości zamieszkałe już od 
dnia 1 lipca tego roku zupełnie innymi prawami się rządzą. W związku z tym, że zmienia się 
miejsce wywozu nieczystości stałych, czyli odpadów komunalnych z terenów niezamieszkałych, do 
tej pory było to wysypisko w Czyżówku, natomiast w tej chwili trzeba wywozić do Żar, w związku 
z tym wydłuża się droga dowożenia zebranych nieczystości i powinna wzrosnąć cena za usługi 
związane z wywozem tych nieczystości. Po przeliczeniu na przyszły rok jest zaplanowana górna 
stawka za wywóz segregowanych odpadów komunalnych z terenów niezamieszkałych na kwotę 
123,66 zł/1m

3
, natomiast w przypadku niesegregowania kwota ta będzie wynosić 139,81 zł/1m

3
. 

Jeśli chodzi o wywóz nieczystości płynnych z terenu nieruchomości (beczkowozami) opłata ta 
została zwaloryzowana o wskaźnik 0,9%, czyli 16,20zł/1m

3
. 

 
Pan Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały był przedmiotem 
konsultacji, które zostały przeprowadzone od 22-29.10.2013 r. oraz, że  w wyniku konsultacji nie 
wpłynęły żadne uwagi i propozycje do tego projektu uchwały. 
 
Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 14 radnych. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 

7) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych 
Pan Roman Andzel – Sekretarz Gminy poinformował, że jest propozycja, aby w przyszłym roku 
wysokość stawek podatku od środków transportowych wzrosła o wskaźnik 0,9%, czyli tym 
wskaźnikiem, którym waloryzowaliśmy do tej pory wszystkie opłaty. Jeśli chodzi o podatek od 
środków transportowych jest stworzona taka konstrukcja widełek, gdzie z mocy ustawy określającej 
górne stawki, gmina nie może przekroczyć ustalając własne stawki podatku od środków 
transportowych, natomiast minister określa stawki minimalne, a więc poniżej których rada nie może 
zejść. W dniu 11 października tego roku minister określił te dolne stawki, w związku z tym można 
już podjąć tą uchwałę jeśli chodzi o środki transportowe. Czyli generalnie, uchwała jest bardzo 
skomplikowana, wymuszona przez rozporządzenie, wszystkie stawki, które mamy zapisane w tej 
uchwale średnio idą do góry o 0,9%. 
 
Pan Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały był przedmiotem 
konsultacji, które zostały przeprowadzone od 22-29.10.2013 r. oraz, że  w wyniku konsultacji nie 
wpłynęły żadne uwagi i propozycje do tego projektu uchwały. 
 
Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 14 radnych. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
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8) o zmianie uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których 
właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Iłowa oraz warunków korzystania z 
przystanków komunikacyjnych 

Janusz Kaniecki – Podinspektor w Referacie Gospodarki Komunalnej szanowni państwo w dniu 12 
marca tego roku podjęliście państwo uchwałę w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, 
których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Iłowa oraz warunków korzystania z tych 
przystanków. W uchwale tej znalazły się wszystkie przystanki, które istnieją na terenie miasta i 
gminy bez względu na kategorię, usytuowanie, czy przy drogach. Natomiast w dniu 14 czerwca 
tego roku Sejmik Województwa Lubuskiego przyjął uchwałę w sprawie określenia wykazu 
przystanków komunikacyjnych które są położone  przy drogach wojewódzkich i m.in. znalazły się 
tu przystanki na terenie miasta i gminy, które są położone przy drodze wojewódzkiej nr 296 i 300 i 
w związku z tym nastąpiło zdublowanie w uchwale Sejmiku i naszej przystanków 
komunikacyjnych. Uznając, że właściwym jest takie podejście do ustalenia właściciela lub zarządcy 
przystanku został opracowany projekt uchwały, który obejmuje tylko te przystanki położone przy 
drogach gminnych. 
 
Pan Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały był przedmiotem 
konsultacji, które zostały przeprowadzone od 22-29.10.2013 r. oraz, że  w wyniku konsultacji nie 
wpłynęły żadne uwagi i propozycje do tego projektu uchwały. 
 
Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 14 radnych. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 
9) zaciągnięcia długoterminowej pożyczki z budżetu państwa na wyprzedzające 

finansowanie operacji pn.”Uporządkowanie gospodarki wodnej w Gminie Iłowa 
poprzez budowę wodociągu w sołectwie Czerna” 

Pan Roman Andzel – Sekretarz Gminy omówił projekt uchwały i poinformował, że  w § 1 uchwały 
Rady Miejskiej w Iłowej Nr 245/6/XXIX/13 z dnia 26 września 2013 r. w sprawie zaciągnięcia 
długoterminowej pożyczki w 2013 roku z budżetu państwa na wyprzedzające finansowanie operacji 
pn. "Uporządkowanie gospodarki wodnej w Gminie Iłowa poprzez budowę wodociągu w sołectwie 
Czerna" została zauważona omyłka pisarska, polegająca na pominięciu wyrazu „tysiące” w 
słownym określeniu maksymalnej wartości nominalnej pożyczki. 
W podjętej uchwale jest: 
(słownie: jeden milion sto dziewięćdziesiąt cztery złotych) 
a powinno być 
(słownie: jeden milion sto dziewięćdziesiąt cztery tysiące złotych) 
Przedstawiony projekt uchwały prostuje zauważoną omyłkę. 
 
Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 14 radnych. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 

10) zarządzenia poboru podatków w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów i wysokości 
wynagrodzenia na inkaso 

Pan Roman Andzel – Sekretarz Gminy poinformował, że niniejszy projekt uchwały powstał 
w wyniku zauważenia omyłki pisarskiej w podjętej w dniu 26 września 2013 r. uchwale nr 
248/6/XXIX/13 w sprawie zarządzenia poboru podatków w drodze inkasa, wyznaczenia inkasentów 
i wysokości wynagrodzenia za inkaso. Omyłka wystąpiła w § 5 uchwały, gdzie w przywołaniu 
numeru uchwały, która traci moc, powołano się na numer „143/6/ VII /12” zamiast powołania na 
numer prawidłowy „143/6/ XVII /12”.  

Zmieniana uchwała znajduje się obecnie w okresie vacatio legis (uchwała została opublikowana, 
jednak nie weszła jeszcze w życie), w związku z powyższym wejście w życie uchwały zmieniającej 
został określony na dzień 1 stycznia 2014 r., a więc w dniu wejścia w życie uchwały zmienianej. 

 
 



16 
 
Pan Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że projekt uchwały był przedmiotem 
konsultacji, które zostały przeprowadzone od 22-29.10.2013 r. oraz, że  w wyniku konsultacji nie 
wpłynęły żadne uwagi i propozycje do tego projektu uchwały. 
 
Głosowanie uchwały: 
w głosowaniu uczestniczyło 14 radnych. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Ad. II pkt 6 
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Miejskiej   
za przyjęciem protokołu głosowało – 13 radnych   
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 1 (M. Żołnowska) 
 
Ad. II pkt 7 – Odpowiedzi na interpelacje radnych 
Pan Adam Gliniak – Burmistrz  
Pan Przewodniczący Rady – w  związku z pytaniem odnośnie osób, które przebywają przy ul. 
Borowskiej myślę, że pan też doskonale wie, że tymi sprawami zajmuje się Ośrodek Pomocy 
Społecznej, a więc tam należałoby  kierować te sprawy i oczywiście my sprawą zainteresujemy 
panie pracujące w Ośrodku Pomocy Społecznej, aby rozpoznały ten temat. Odnośnie stanu 
technicznego budynku w związku z pana zapytaniem zostanie skierowane zawiadomienie do 
Inspektora Nadzoru Budowlanego. 
Pytanie drugie, które zadał pan radny Rodak – droga dojazdowa do Stacji Orlen – oczywiście to jest 
nasza droga, droga gminna i pobocza też,  utrzymanie czystości należy do nas i to trzeba będzie 
zrobić. 
Pan radny Laskowski pytał o mosty i drogę do parku – z tego co wiem, to tutaj nie ma drogi do 
parku, tylko jest jedna działka, ale to sprawdzimy i na piśmie odpowiem. 
Odnośnie gruntu między płotem oddzielającym ogród różany od muru, jest to działka należąca do 
tej nieruchomości, która została sprzedana. 
Kanalizacja ulica Jaśminowa – na jakim etapie jest – w tej chwili kompletujemy dokumenty, aby 
uzyskać pozwolenie na budowę, czyli dokumentację techniczną mamy, lokalizację musimy ustalić i 
później będzie wniosek o pozwolenie na budowę. Także troszeczkę się to przeciąga, a związane jest 
przede wszystkim ze sprawą niemożliwości przejścia po działce prywatnej. 
„Schetynówki” – widzę, że państwo bardzo emocjonalnie podchodzicie do tego, politycznie tak 
bardziej, natomiast ja podszedłem bardzo prozaicznie. Moim założeniem zawsze było, żeby 
doprowadzić utwardzoną drogę do każdej nieruchomości zamieszkałej w gminie i przy wyborze 
dróg zawsze kierowałem się tym jaki jest koszt. Przede wszystkim, czy nas stać, jaki jest  
podstawowy wymóg wniosku,  jakie są koszty utrzymania takiej drogi, czy ma dużo 
użytkowników, czy jest dużo wniosków, no i oczywiście kwota graniczna, tam było w granicach 
2,5 mln zł. W związku z tym te drogi, które zostały wybrane do drugiego etapu zostały państwu 
przedstawione mimo, że nie było wniosków dotyczących „Schetynówek”. Wiedzieliście państwo, 
że praktycznie działania trzeba podjąć natychmiast i w związku z tym nie konsultowałem już tych 
dróg, bo zresztą takiego obowiązku też nie mam. Mogłem państwa wniosków oczywiście tutaj 
wysłuchać i zastosować się do nich w miarę możliwości. Bo proszę państwa to nie jest tak, że my 
wpiszemy drogi jakie chcemy, punkty dostaje się np. za to, ilu mamy przedsiębiorców przy danej 
drodze, czy są tam obiekty użyteczności publicznej. To nie jest tak, że my wybieramy sobie drogę 
tylko dla mieszkańców, żeby była, musieliśmy dużo papierów stworzyć, żeby trochę punktów 
zdobyć i mieć szansę w ogóle na dofinansowanie. 
Tutaj chciałem powiedzieć, że realizując ten swój cel dotyczący utwardzenia wszystkich dróg 
gruntowych do działek budowlanych, mam informację również dla państwa taką, że coraz bliżej 
jest jakby przyjęcie w nowym okresie programowania dróg wiejskich do realizacji, do programów 
pomocowych. Także jest duża szansa, że właśnie te wszystkie dróżki, które pozostają, a nie mamy 
na to dokumentów, żeby je dać do „Schetynówek”, że będą mogły być też zrobione właśnie ze 
wsparciem z zewnątrz.  
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Odnośnie ilości pracowników – na piśmie pan żądał odpowiedź, rozumiem, że chodzi o to, czy się 
zmieniało zatrudnienie, czy nie. Przypomnę, że w tej chwili mamy jednego pracownika mniej w 
referacie gospodarki komunalnej od jakiegoś czasu. Jak również to, że są zatrudnione dwie osoby 
bez konkursu. Oczywiście  na stanowiska urzędnicze bez konkursu zatrudniać nie można, natomiast 
na stanowiska administracyjne – pomocy administracyjnej, tak. Faktycznie mając oszczędność w 
etatach urzędniczych, „próbowaliśmy” umiejętności osób, które wcześniej startowały na stanowiska 
urzędnicze. Nie możemy ich zatrudnić na stanowiskach urzędniczych, tylko na czas określony do 
wykonania określonych prac.  
Fontanna – ta fontanna ciągle wraca, ja nie wiem, chyba się wszystkim podoba, dlatego. Chciałbym 
przede wszystkim państwu powiedzieć, że wszyscy dookoła zazdroszczą nam tej fontanny i myślę, 
że wielu mieszkańców gminy jest dumnych z tego, że mamy ten pierwszy etap modernizacji Placu 
Wolności za sobą, gdyż to naprawdę uatrakcyjniło naszą miejscowość. Natomiast tutaj odnośnie 
fontanny musimy sobie odpowiedzieć na pytanie jedno, jaki ona ma mieć charakter. Bo wydawało 
mi się, gdy państwo analizowaliście ten projekt, również ten charakter był państwu przedstawiany, 
że to jest fontanna, która umożliwia dostęp każdemu do wody, a jeżeli umożliwia każdemu do 
wody dostęp to znaczy, że ta woda może być zabrudzona (ktoś się w niej kąpie, ktoś przejedzie 
rowerem, ktoś przejdzie w brudnych butach) i wtedy ta woda musi być częściowo albo wymieniana 
na bieżąco, albo jeżeli zamkniemy obieg, to wtedy musimy ją wymieniać, żeby kontakt do tej wody 
umożliwić ludziom. A więc tutaj nie możemy mówić o stratach, po prostu są to koszty 
funkcjonowania. Tutaj w budżecie też założyliśmy, że koszt funkcjonowania będzie wynosił 15 tys. 
zł i muszę powiedzieć, że jest mniejszy w tej chwili, czyli nie jest to, aż tak drogie jak 
zakładaliśmy. A więc jeżeli chcielibyśmy ograniczyć dostęp osób i  zmienić charakter tej fontanny 
musielibyśmy po prostu ją odgrodzić, zamknąć wymianę wody w sposób taki, że zawsze jakaś ilość 
tej wody odpływa, napływa nowa, ale generalnie obieg jest zamknięty, czyli nie ma tak, że woda 
cała leje się i jest marnowana. To nie jest tak. Teraz jest kwestia, czy mamy marnować wymieniając 
wodę z niecek codziennie, czy odgradzamy fontanny i uniemożliwiamy dostęp ludzi do tej wody, 
bo musielibyście się państwo nad tym zastanowić jaki charakter ta fontanna ma mieć docelowo, bo 
tak to nigdy nie dojdziemy do ładu. Bo państwo oczekujecie, że to będzie się działało jak najtaniej, 
bez żadnych strat, a to wszystko zależy od założeń jakie się zrobi. Uważam, że ten projekt i ta 
inwestycja bardzo podniosły estetykę naszej miejscowości i to co w tej chwili robimy np. park, to 
wpłynie to z pewnością na rozwój turystyki i atrakcyjność Iłowej, a przez to i całej gminy. 
Uważam, że są to dobre kroki i w dobrym kierunku. Prosiłbym więc o określenie charakteru tej 
fontanny, czy ma pozostać taki jaki jest, czy zmienić. 
Radny pan Czarnota zgłosił chęć zadania pytania dotyczącego fontanny  i pan Przewodniczący rady 
Miejskiej tego głosu udzielił.  
Burmistrz poinformował, że czas pytań się skończył i do sprawy możemy wrócić np. na 
posiedzeniu komisji.  
Pan Przewodniczący Rady Miejskiej – przestrzegajmy regulaminu. 
 
Ad. II pkt 8 
Wobec  wyczerpania się  porządku  obrad  Pan Józef Brzezicki - Przewodniczący Rady Miejskiej  
zamknął  obrady XXX sesji  Rady Miejskiej  w Iłowej. 
Na tym protokół zakończono. Protokół zawiera 17 stron, ponumerowanych od 1 do 17. 
Sesja trwała nieprzerwanie  od godz. 14

00
 do godz. 16

35
. 

 
Protokołowała: 
 
Maria Sokołowska 


